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Saksframlegg til  

BU Brukerutvalget 

 
 

 
Møtedato: 15.06.2022 

  

 Saksnr: 20/22 
 Sakstype: Godkjenning 
 Saksid: 22/00108-10 
     
 
Saksbehandler: Katrine Svinterud 
 
 
Godkjenning av referat fra møte  4. mai 2022 
 
 
Vedlegg:  
Referat møte BU Brukerutvalget 04.05.2022 
 
Hensikten med saken: 
Forslag til referat fra brukerutvalgets foregående møte legges fram til godkjenning. 
 
Forslag til konklusjon: 
Referat fra brukerutvalgets møte 4. mai 2022. 
 
 
 
 

Tønsberg, 7. juni 2022 
 
 

Stein Kinserdal 
administrerende direktør 
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Møtereferat 

BU Brukerutvalget 
 

Møtetid onsdag 4. mai 2022, kl. 12:00 

Møtested Tønsberg sykehus, møterom CA-E1-028 

Arkivsak 22/00108 

 

 
Tilstede  

Erik Hansen Leder 
  
Fred Tore Karlsen  

Karin H. J. Rysst  

Anne Forbord 

Leif Larsen 

Ellen Bente Holtungen 

Henrikke Marie B. Kristiansen 

 

Pasient og brukerombudet: 
 

Torunn Grinvoll 

Forfall 
 

Anne Elisabeth Frogner Nestleder 

Av 8 medlemmer var 7 tilstede. 

Ellers møtte 
 

Ingen  

Fra administrasjonen møtte ellers 
 

Stein Kinserdal, adm dir 
Torgeir Grøtting, analysesjef 
Katrine Svinterud, møtesekretær 

 

  

 

 
 Det var ingen merknader til innkalling eller saksliste. 
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SAKSKART  Side 
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20/01212-
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13/22 
21/01643-

10 
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22/00395-
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39 
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5 
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Saker til behandling 

11/22 Godkjenning av referat fra møte 23. mars 2022 

 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 BU Brukerutvalget 04.05.2022 11/22 

 

 

Hensikten med saken 

Forslag til referat fra brukerutvalgets foregående møte legges fram til godkjenning. 

 

 

Forslag til konklusjon 

Referat fra brukerutvalgets møte 23. mars 2022. 

 

 

Møtebehandling 

 

Administrerende direktørs forslag ble enstemmig tiltrådt. 

 

 

Konklusjon  

Referat fra brukerutvalgets møte 23. mars 2022. 

 

 

 

12/22 Rapportering av nøkkeltall til Brukerutvalget 

 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 BU Brukerutvalget 04.05.2022 12/22 

 

 

Hensikten med saken 

Brukerutvalget behandlet i møte 17. september 2019 sak med forslag til temaer for 

rapportering av nøkkeltall i utvalget. Konklusjonen i saken er siden fulgt opp i hvert 

andre møte i Brukerutvalget. Denne saken er oppfølging av konklusjonene gjort i de ulike 

behandlingene av sakene. 

 

 

Forslag til konklusjon 

1. Utvalget tar saken til orientering.  
2. Utvalget kan i rapporteringssaker be om endring av rapporteringsområder, eller 

utvidelse med flere rapporteringsområder.  

 

 

 

Møtebehandling 

Analysesjef Torgeir Grøtting presenterte nøkkeltallene, i dette møte fokuserte han på 

trygg utskrivning herunder epikrisetid og reinnleggelser, pakkforløp kreft og psykisk 

helsevern og avhengighet, passert planlagt tid, koronarelaterte utsettelser og 

avvikshåndtering.  

Presentasjon gitt i møte legges ved utsending av møtereferatet. 

 

Administrerende direktørs forslag ble enstemmig tiltrådt. 
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Konklusjon  

1. Utvalget tar saken til orientering.  
2. Utvalget kan i rapporteringssaker be om endring av rapporteringsområder, eller 

utvidelse med flere rapporteringsområder.  

 

 

 

13/22 Årsmelding 2021 for Pasient- og brukerombudet i Vestfold 

 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 BU Brukerutvalget 04.05.2022 13/22 

 

 

Hensikten med saken 

Pasient- og brukerombudet i Vestfold skal arbeide for å ivareta pasienter og brukeres 

behov, interesser og rettssikkerhet overfor den statlige spesialisthelsetjenesten og den 

kommunale helse- og omsorgstjenesten i fylket. Ombudet skal også arbeide for å bedre 

kvalitet i disse tjenestene.  

 
Ombudets årsmelding 2021 legges fram for brukerutvalget til orientering. Pasient- og 

brukerombud Torunn Grinvoll deltar på møte og presenterer årsmeldingen. 

 

 

Forslag til konklusjon 

Brukerutvalget tar årsmelding 2021 fra Pasient- og brukerombudet i Vestfold til 

orientering. 

 

 

Møtebehandling 

Pasient- og brukerombud Torunn Grinvoll presenterte årsmeldingen i møte med 

hovedfokus på viktige saker som omhandler spesialisthelsetjenesten og noe kort innom 

det kommunale, hennes presentasjon legges ved møtereferatet. 

  

Administrerende direktørs forslag ble enstemmig tiltrådt. 

 

 

Konklusjon  

Brukerutvalget tar årsmelding 2021 fra Pasient- og brukerombudet i Vestfold til 

orientering. 

 

 

 

14/22 Administrerende direktørs orientering 4. mai 2022 

 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 BU Brukerutvalget 04.05.2022 14/22 

 

 

Hensikten med saken 

Administrerende direktørs gir i hvert møte en muntlig orientering om aktuelle saker og 

temaer, som brukerutvalget bør være kjent med. 

 

 

Forslag til konklusjon 

Saken tas til orientering. 
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Møtebehandling 

I dette møte informerte adm dir om følgende: 

 Budsjett 2023, innfører internhusleie ønsker øket bevissthet rund bruk av areal, 

økonomiske premisser gjennom statsbudsjettet, 20 mill økning til akuttsenteret, 

17 mill økning til intensivavd, satsning på barn og unge med spiseforstyrrelser, 

totalt budsjettutfordringer på ca 94 mill. 

 Akuttsenteret, handlingsplan 

 Senter for kreft og blodsykdommer, slitt noe med rekruttering som bedres nå 

sakte fremover, statsforvalter avsluttet sak blir ikke tilsyn.  

 Lederskifte i medisinsk klinikk og akuttsenter 

  

Administrerende direktørs forslag ble enstemmig tiltrådt. 

 

 

Konklusjon  

Saken tas til orientering. 

 

 

 

15/22 Høringssvar brukerutvalget Sykehuset i Vestfold HF utviklingsplan 2022-

2025 

 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 BU Brukerutvalget 04.05.2022 15/22 

 

 

Hensikten med saken 

Brukerutvalget har satt ned en liten gruppen som arbeider med høringssvar 

utviklingsplan2022-2025 til SiV HF, denne gruppen møtes mandag 2. mai, leder av 

utvalget Erik Hansen vil i møte informere fra dette møte og videre strategi for å 

ferdigstille høringssvaret.  

 

 

Forslag til konklusjon 

1. Saken tas til orientering. 

2. Eventuelle innspill i møte tas med i det videre arbeidet med høringssvaret. 

 

 

Møtebehandling 

Saken utgikk da nest leder Anne E. Frogner var syk. 

 

Administrerende direktørs forslag ble enstemmig tiltrådt. 

 

 

Konklusjon  

1. Saken tas til orientering. 

2. Eventuelle innspill i møte tas med i det videre arbeidet med høringssvaret. 

 

 

 

16/22 Saker til kommende møte i juni 2022 

 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 BU Brukerutvalget 04.05.2022 16/22 
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Hensikten med saken 

Brukerutvalget behandlet i sak 29/20 utvalgets møteplan for 2021, neste møte er onsdag 

15. juni, saken legges fram for å oppdatere utvalget på saker til kommende møte med 

mulighet for innspill til saker/tema til kommende møte, utover de som står der foreløpig: 

 Pakkeforløp psykiatri 
 PALBU oppfølging av tidligere sak i 2021 

 

 

Forslag til konklusjon 

Saken tas til orientering.  
Innspill til saker i møte noteres:  

-  

 

 

 

Møtebehandling 

 

Administrerende direktørs forslag ble enstemmig tiltrådt. 

 

 

Konklusjon  

Saken tas til orientering.  
Innspill til saker i møte noteres:  

-  

 

 

 

17/22 Erfaringsutveksling per 4. mai 2022 

 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 BU Brukerutvalget 04.05.2022 17/22 

 

 

Hensikten med saken 

Brukerutvalgets medlemmer har i perioden deltatt i: 

 
 Regional fagplan fysikalsk medisin og rehabilitering, styringsgruppe  

 Pasientsikkerhetsutvalget (PSU)  

 Hovedkvalitetsutvalget (HKU)  

 Klinikkenes kvalitetsutvalg (KKU)  

 Klinisk etikk komite (KEK) 

 Styremøte  

 Styringsgruppemøte strålesenter  

 Strategisk samhandlings utvalg (SSU)  

 Styreseminar HSØ RHF  

 UKOM  

 

 

 

Forslag til konklusjon 

Saken tas til orientering. 
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Møtebehandling 

 

Administrerende direktørs forslag ble enstemmig tiltrådt. 

 

 

Konklusjon  

Saken tas til orientering. 

 

 

 

18/22 Referatsaker mai 2022 

 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 BU Brukerutvalget 04.05.2022 18/22 

 

 

Hensikten med saken 

Følgende referatsaker legges fram til brukerutvalgets sin orientering, se vedlegg: 

- Referat fra møte med brukerutvalget ved Sykehusapoteket HF, presentasjon fra 

møte. 
- Presentasjon gitt av sykehusapoteket i same møte. 
- HSØ RHF regionalt brukerutvalget, foreløpig protokoll fra møte 8.-9./3. 

 

 

Forslag til konklusjon 

Referatsaker tas til orientering. 

 

 

Møtebehandling 

 

Administrerende direktørs forslag ble enstemmig tiltrådt. 

 

 

Konklusjon  

Referatsaker tas til orientering. 

 

 

 

19/22 Eventuelt 

 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 BU Brukerutvalget 04.05.2022 19/22 

 

 

 

 

 

Ingen saker ble reist under dette punktet 

 

 

 

Møte ble hevet kl. 15.05. 
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Saksframlegg til  

BU Brukerutvalget 

 
 

 
Møtedato: 15.06.2022 

  

 Saksnr: 21/22 
 Sakstype: Orientering 
 Saksid: 20/03019-4 
     
 
Saksbehandler: Katrine Svinterud 
 
 
Pakkeforløp i psykiatrien 
 
 
Vedlegg: ingen 
 
         
 
Hensikten med saken: 
Brukerutvalget har gjennom flere saker fått informasjon klinikk psykisk helse og 
avhengighet (KPA), denne gangen er tema pakkeforløp i psykiatrien, avdelingssjef DPS 
ledelse Mette Camilla Moen deltar på saken og informerer i møte. 
 
Forslag til konklusjon: 
Saken tas til orientering. 
 
 
 
 

Tønsberg, 8. juni 2022 
 
 

Stein Kinserdal 
administrerende direktør 
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Faktagrunnlag: 
Pakkeforløp for psykisk helse og rus skal gi pasient eller pårørende et behandlingsforløp 
som er helhetlig og forutsigbart, uten unødig ventetid. Pasienten skal få mer innflytelse 
på behandlingen, og den skal evalueres systematisk underveis. 
 
Økt brukermedvirkning og brukertilfredshet er sentrale mål i pakkeforløp for psykisk 
helse og rus. Det er pasienten som er ekspert på eget liv, og som vet hva som er viktig 
for seg. Derfor er det pasienten sine synspunkter og behov som legges til grunn. 
Pasienten bidrar selv til å finne den behandlingen som passer best for seg. 

Helsepersonell skal involvere pasienten i alle avgjørelser som gjelder. Når en ber om 
hjelp, skal pasienten få god informasjon om de ulike behandlingsalternativene og 
tjenestetilbudene som tilbys, slik at du kan ta et informert valg om behandling og  

Mange har bruk for flere tjenester over lang tid. Hvis pasienten har behov for det, har 
man rett til en individuell plan der pasienten i samarbeid med de som gir en tjenestene 
setter opp ens mål, hvilke tiltak som skal til for å nå målene og hvem som har ansvaret. 

Langt til mål i pakkeforløp for psykisk helse og rus (sintef.no) 
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Saksframlegg til  

BU Brukerutvalget 

 
 

 
Møtedato: 15.06.2022 

  

 Saksnr: 22/22 
 Sakstype: Orientering 
 Saksid: 22/00395-24 
     
 
Saksbehandler: Torgeir Grøtting 
 
 
Ikke møtt til time ved Sykehuset i Vestfold HF 
 
 
Vedlegg: ingen 
 
         
 
Hensikten med saken: 
Med bakgrunn i oppslag i Dagens Medisin 31.05.2022 om 92 000 pasienter som så langt i 
år ikke har møtt opp til avtalt time ved helseforetakene i Helse Sør-Øst, gis det i møtet 
en orientering om utvikling og status på samme problemstilling for Sykehuset i Vestfold 
HF. 
 
Forslag til konklusjon: 
Saken tas til orientering. 
 
 
 
 

Tønsberg, 8. juni 2022 
 
 

Stein Kinserdal 
administrerende direktør 
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Saksframlegg til  

BU Brukerutvalget 

 
 

 
Møtedato: 15.06.2022 

  

 Saksnr: 23/22 
 Sakstype: Orientering 
 Saksid: 22/00395-22 
     
 
Saksbehandler: Katrine Svinterud 
 
 
Administrerende direktørs orientering 15.06.2022 
 
 
Vedlegg: ingen 
 
         
 
Hensikten med saken: 
Administrerende direktørs gir i hvert møte en muntlig orientering om aktuelle saker og 
temaer, som brukerutvalget bør være kjent med. 
 
Forslag til konklusjon: 
Saken tas til orientering. 
 
 
 
 

Tønsberg, 8. juni 2022 
 
 

Stein Kinserdal 
administrerende direktør 
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Saksframlegg til  

BU Brukerutvalget 

 
 

 
Møtedato: 15.06.2022 

  

 Saksnr: 24/22 
 Sakstype: Orientering 
 Saksid: 20/03019-5 
     
 
Saksbehandler: Mona Wike 
 
 
Rapport fra Ungdomsrådet - "Ung på voksenavdeling" 
 
 
Vedlegg:  
Ungdomsrådets rapport fra speeddating med ledere 
 
Hensikten med saken: 
Ungdomsrådet har gjennomført 10 raske intervjuer (speeddating) med ledere fra 
forskjellige seksjoner og avdelinger, for å kartlegge hvordan disse legger til rette for 
unge pasienter i møtet med voksenavdelinger. Representanter fra ungdomsrådet deltar i 
møtet og legger frem funn fra gjennomførte intervjuer. 
 
Forslag til konklusjon: 
Brukerutvalget tar saken til orientering. 
 
 
 
 

Tønsberg, 8. juni 2022 
 
 

Stein Kinserdal 
administrerende direktør 
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Faktagrunnlag: 
Barne- og ungdomsavdelingen ved SiV har utrednings- og behandlingsansvar for barn og 
unge inntil 18 år, uavhengig av diagnose, på lik linje med at BUPA tilbyr utredning og 
behandling av barn og unge med psykiske vansker. 
 
Unge voksne over 18 år, i tillegg til enkelte tilfeller også under 18 år, utredes og 
behandles normalt i ordinære avdelinger, etter diagnose. 
 
Ungdomsrådet 
Ungdomsrådet ved SiV består av ungdommer i aldersgruppen 13-25, og har som formål 
blant annet å arbeide for å utvikle og opprettholde gode helsetjenester til ungdom. 
 
Tidligere saker i ungdomsrådet viser at medlemmene er særlig opptatt av: 
 
• At overføring fra barneavdelinger til voksenavdelinger og kommunehelsetjenester 
• skjer på en trygg måte 
• At helsepersonell får bedre forståelse for unge, og kommuniserer med unge på en 
• måte unge pasienter forstår 
• Ivaretakelse av det sosiale livet for unge ved lengre innleggelser 

 
Ung voksen 
I Ungdomsrådsmøtet 25.10.21 kom det frem et ønske, fra medlemmene i Ungdomsrådet, 
om å jobbe med hvordan unge voksne blir behandlet i, og i overgang til, avdelinger for 
voksne pasienter. De har inntrykk at det er svært forskjellig hvor store hensyn som blir 
tatt til unge pasienters behov og ønsker, og vil gjerne ha fokus på hvor viktig dette er. 
 
Dialog med ledere 
Det ble så tatt initiativ til at Ungdomsrådet selv skulle få snakke med ledere på 
sengeposter og poliklinikker for å få et inntrykk av hvilket fokus de har på disse 
pasientene, men også å minne på hvor sårbare disse pasientene kan være. 
«Speeddating» med ungdomsrådet ble valgt som metode for kartleggingen. 
Ungdomsrådet valgte ut ledere fra 10 relevante seksjoner. Ungdommen ønsket også å 
prate med leder for barne- og ungdoms avdelingen for å høre hvordan de forbereder de 
unge pasientene for overgang til voksenavdeling. 
 
Spørsmål 
Ungdomsrådet jobbet frem et spørsmålsbatteri som de møtte lederne med: 
 

1) Hvordan ivaretar du ungdom som pasient sammenliknet med en annen mer 
voksen pasient? 

2) Hvordan håndterer dere ungdom som pårørende? Hva er rutiner på deres avdeling 
for dette? 

3) Hva opplever dere som utfordrende i møte med unge pasienter på deres 
avdeling? - og hvorfor får dere ikke dette til? 

4) Hva tenker du at ungdom som pasientgruppe har behov for og ønsker fra deg i 
møte som helsepersonell? 

5) Når det kommer ungdom som ny pasient fra barneavdeling over til din avdeling, 
hvilke rutiner har du da for første mottakelse? 

6) Barneavdeling: hvordan forbereder du ungdommen til overgang til 
voksenavdeling, hvilke rutiner for dette har dere? 

7) Hvordan jobber dere psykosomatisk med ungdomspasientene på din avdeling? 
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Rapport 
I etterkant av «speeddatene» har ungdomsrådet oppsummert sine inntrykk fra 
intervjuene, disse vil bli presentert i møtet. En fullstendig rapport ligger vedlagt saken. 
 
Dialog med pasienter 
Ungdomsrådet har også ønske om å samle inntrykk fra unge pasienter. Det jobbes derfor 
med en oppfølgingssak, der ungdomsrådet ønsker å hente inn unge pasienter sine 
erfaringer fra SiV. Dette arbeidet vil foregå utover høsten 2022, og vil bli fremlagt så 
snart det er avsluttet. 
 
Vurdering: 
Både som helseforetak alene, og som en del av helsefellesskapet, har vi en klar bestilling 
på at det skal satses særskilt på tilbud til barn og ungdom. Det er viktig å huske på at 
denne satsningen ikke er begrenses til de avdelingene som er rene barne- og 
ungdomsavdelinger, men også poliklinikker og sengeposter for voksne. Ungdomsrådet 
har tatt et godt initiativ til å minne Sykehuset i Vestfold på dette, og setter fokus på 
overganger for en sårbar gruppe. Funnene fra kartleggingen er en påminnelse om at 
dette er en pasientgruppe SiV må ha et ekstra fokus på. 
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Ung på voksenavdeling
Ungdomsrådets rapport etter speeddating med ledere

Utarbeidet av Johanne Langklepp og Henrikke Bülow-Kristiansen, 
Ungdomsrådet ved Sykehuset i Vestfold
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 Rapport – Speeddating 14.02.22 

Innhold 
1. Prosessen – Hva har vi gjort? 3 

Forberedelser: 3 

Gjennomføring: 3 

Etterarbeid og evaluering: 3 

2. Hvem deltok? 4 

3. Resultater og funn 5 

3.1. Ungdom vs. Voksen: 5 

3.2. Overgang fra barn til voksen: 7 

3.3. Utfordringer i møte med ungdom: 9 

3.4. Pårørende: 11 

4. Oppsummering 13 
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1. Prosessen – Hva har vi gjort? 
 

Ungdomsrådet har i en tid ønsket å ha overgangen fra barne- og ungdomsavdeling til 

voksenavdeling, og hvordan det er å være ung på voksenavdeling, som fokusområder for 

arbeidet vårt. I forbindelse med dette hadde vi behov for å innhente informasjon om hvordan 

ulike avdelinger forholder seg til dette, og hvilke rutiner som finnes og brukes. Resultatet av 

dette ble det vi kalte for «speeddating» med ulike avdelingsledere og helsepersonell fra ulike 

avdelinger ved sykehuset.  

Forberedelser: 
● I forkant jobbet ungdomsrådet med å sette sammen spørsmål vi ønsket å stille de 

inviterte. Dette ble basert og utformet ut ifra hva vi ønsket mer informasjon om, hva vi 

som ungdommer selv tenker er viktig og hva vi ønsker å forbedre.  

● Vi har i en stund i forkant samarbeidet noe tettere med barne- og ungdomsavdelingen 

om hvordan de opplever overganger, og hvordan vi sammen kan bidra til å forbedre 

dette.   

Gjennomføring: 
● Speeddating med 10 ulike avdelingsledere og helsepersonell fra både somatikk og 

psykiatri.  

● 10 minutter ble satt av til hvert intervju, og de aktuelle intervjuobjektene hadde fått 

utdelt spørsmålene på forhånd.  

● Noen av intervjuene inneholdt også noen spontane oppfølgingsspørsmål.  

Etterarbeid og evaluering: 
● Gjennomgang av resultatene og svarene fra intervjuene i plenum, både ved digitale 

møter og ved et fysisk møte.  

● Oppsummering og sammenfatning av hovedfunnene innenfor hvert enkelt spørsmål.  

● Utforming av presentasjon og rapport.  
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2. Hvem deltok? 
 

● Christian Siva, avdelingssjef Nevrologisk avdeling (tidl. barne- og 

ungdomsavdelingen) 

● Merete Lund Hulaas, seksjonsleder spiseforstyrrelsespoliklinikk 

● Terje Wegger, seksjonsleder psykiatrisk akuttmottak 

● Mette Camilla Moen, avdelingssjef DPS ledelse  

● Katarina Krokeborg, avdelingssjef Avdeling rus og avhengighet 

● Trude Anette Ofrim Høeg, sykepleier rehabilitering, KFMR 

● Merete Westberg, spesialutdannet sykepleier Senter for sykelig overvekt 

● Kim Hemlock, seksjonsleder ortopedisk seksjon (-alliert seg med Monica Hofer 

Hagen, seksjonsleder ortopedisk post) 

● Mats Fredriksen, seksjonsleder Nevropsykiatrisk poliklinikk 

● Morten Falke, seksjonsoverlege barne- og ungdomsavdelingen  

 

 

 

 

 

‘ 
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3. Resultater og funn 
 

3.1. Ungdom vs. Voksen: 
Ungdomsrådet ønsket å få innsikt og kunnskap om hvordan de ulike avdelingene ivaretar 

ungdom som pasienter hos seg, sammenliknet med voksne pasienter. Ungdomsrådet er 

tydelige på at ungdom er en egen pasientgruppe og har andre behov enn voksne når de er på 

sykehus. Derfor var det viktig for oss å finne ut hvilket fokus og opplevelser de ulike 

avdelingene har rundt dette.  

● Når vi stilte spørsmål om hvordan ungdom ivaretas på avdelingen sammenliknet med 

andre voksne pasienter, var det jevnt over enighet om at det var lite bevissthet og 

fokus på at ungdom er en egen pasientgruppe med egne behov. Mange sier at 

avdelingen har for lite kunnskap om ungdom og deres behov, og dette bidrar til at det 

er lite fokus på dette området.  

● De ulike avdelingene opplever at intensjon og ønske om tilpasset behandling er der, 

men at det mangler bevissthet rundt at dette faktisk er et behov. Så og si alle 

avdelingene forklarer at det mangler relevante verktøy og kunnskap blant de ansatte 

for å imøtekomme det pasientgruppen faktisk har behov for.  

●  «Vi har ikke egne rutiner for hvordan vi ivaretar ungdom som pasientgruppe i forhold 

til voksne, men det betyr ikke at vi ikke skulle hatt det», forteller en avdeling.  

● Det er manglende rutiner/prosedyrer for møte med ungdommen, og derfor kan det lett 

glemmes at det er egne hensyn å ta. Det er litt tilfeldig om man er god på å møte 

ungdommens behov eller ikke, og det fremkommer at det er veldig individuelt hva 

man legger i det og hvor bevisst man er på det. Ungdommen er dermed prisgitt det 

helsepersonellet man møter, om de faktisk klarer å ivareta deres behov eller ikke. 

● Når vi spør om forskjellen i ivaretakelse av ungdom som pasientgruppe sammenliknet 

med voksne svarer en avdeling at «Det er ikke så stor forskjell. Vi regner de som 

voksne og de blir behandlet som voksne».  Dette forteller oss at holdningene ute i 

sykehuset ikke er bevisst på at ungdom har andre behov på sykehus. Selv om dette er 

ett sitat, sitter ungdomsrådet igjen med et inntrykk om at dette gjelder flere av 

avdelingene.  
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● Det fremkommer også at ungdom får mer tid i behandlingen sammenliknet med 

voksne pasienter. I dette ligger det at behandlingen i større grad gjennomføres i 

ungdommens tempo, da særlig knyttet til psykiatri. Det settes av mer tid til 

alliansebygging, slik at ungdommen skal føle seg trygg i relasjonen med behandler. 

Når avdelingene har ungdomspasienter prøver man å være mer fleksibel på arenaer, 

digitalt eller oppmøte, og oppmøte på andre steder enn sykehusbygget. I tillegg 

fokuseres det mindre på skjemaer i behandlingen. 

● Enkelte understreker at de er opptatt av livet rundt ungdommen og deres livsfaser. 

Dette begrunnes med at livet rundt i særlig stor grad påvirker ungdommen som 

pasientgruppe.  

● Noen avdelinger har gruppetilbud for unge pasienter, eksempelvis for noen kroniske 

sykdommer. Her har de sett at dette fungerer godt, og kommer i kontakt med flere 

pasienter og at dette tilbudet klarer å møte ungdommen der de er i større grad.  

 

Råd og anbefalinger: 

● Det er behov for økt bevisstgjøring på voksenavdelingene på sykehuset om ungdom 

som pasientgruppe. Det kommer tydelig frem at dette er mangel på alle avdelingene vi 

intervjuet, og at disse dermed har behov for rutiner og verktøy for hvordan 

helsepersonellet kan ivareta ungdom.  

● Det er behov for å øke kunnskapen blant helsepersonellet (spesielt på sykehus) om 

ungdomshelse, og hvordan det er å være ung. Dette inkluderer blant annet kunnskap 

om hvordan de kan imøtekomme ungdommens behov, kunnskap om tilpasset 

kommunikasjon, samt fokuset på at ungdom ikke er barn eller små voksne.  

● Ungdomsrådet ønsker at helsepersonellet skal ha et bredere fokus på livet utenfor 

sykehuset, og hvordan ungdommen har det ellers. I ungdomstiden er for mange livet 

utenfor sykehuset det viktigste, og for at helsepersonellet skal kunne se og møte hele 

pasienten må man være bevisst på dette.  

● Skape stabilitet i behandling ved å bruke tid på alliansebygging, tilstrebe kontakt med 

samme sykepleier/lege, fokusere på å bygge relasjoner og å skape tillit.  

● Fagdager med fokus på ungdom som pasientgruppe.  
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3.2. Overgang fra barn til voksen: 
Overgangen fra barne- og ungdomsavdelingen til voksenavdelingen er ofte stor og skummel 

for mange. Det er stor variasjon i hvordan pasienter opplever selve overgangen, og hvor godt 

han eller hun er forberedt til dette. Ungdomsrådet ønsket å finne ut hvilke rutiner de ulike 

avdelingene har ved overgangen.  

● Det kommer frem at helsepersonellet er lite bevisste på at overgangen er en stor, og 

ofte en vanskelig forandring for pasientene, også for de pasientene som ikke har behov 

for tverrfaglig oppfølging (såkalte «lette» pasienter).  

● Det understrekes at det er viktig å komme inn tidlig, helst før pasienten overflyttes, for 

at både pasienten og avdelingen skal være forberedt på hva som møter dem og hva de 

skal følge opp.  

● I noen avdelinger er det slik at barne- og ungdomsavdelingen oppretter kontakt og 

samarbeid med aktuell voksenavdeling når det nærmer seg overgang. Det etableres et 

samarbeidsmøte, og avdelingen formidler at de føler dette fungerer godt, og at 

ungdommens behov ivaretas gjennom dette.  

● På enkelte avdelinger er det laget rutiner for overgang, hvor samarbeid mellom 

avdelingene er i fokus og klart beskrevet.  

● Hos noen er det slik at voksenavdelingen er med på siste konsultasjon på barne- og 

ungdomsavdelingen. De tar pasienten da med over på voksenavdelingen for å vise 

pasienten rundt, slik at de blir kjent og trygge før de overflyttes. De ansatte opplever at 

dette er en god forberedelse for pasienten.  

● I andre avdelinger er det mindre fokus på at overgangen er vanskelig, og at det 

oppleves som en stor forandring hvor det ikke er behov for store forberedelser. Dette 

gjenspeiler seg i sitat som: «De er jo 18, og da er de jo klar over at de er voksne».  
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Råd og anbefalinger: 

● Ungdomsrådet anbefaler at det finnes felles mal/rutiner for overgang til 

voksenavdeling. Dette innebærer hvordan barne- og ungdomsavdelingen og BUPA 

kan forberede ungdommen til overgangen, hvordan voksenavdelingene tar i mot 

pasienten ved første møte, og hvilke behov ungdom som pasientgruppe har fremover.   

● Det er behov for økt kunnskap om hvordan overganger oppleves av ungdommen, samt 

økt kunnskap om hvordan helsepersonellet kan forberede/ta imot ungdommene ved 

overgang.  

● Samarbeidsprosedyrer mellom avdelingene.  

● Det kan utarbeides gode råd til helsepersonellet for hvordan de kan ivareta 

ungdommene ved denne overgangen.  
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3.3. Utfordringer i møte med ungdom: 
Ungdomsrådet ønsket å finne ut hvilke utfordringer de ulike avdelingene har i møte med 

ungdommer. Ettersom dette er en annen pasientgruppe enn resten av pasientene på 

voksenavdelingene ville vi tro at det var noen felles utfordringer de opplevde.  

● Det uttrykkes av samtlige avdelinger en mangel på verktøy, systemforståelse og 

undervisning for hvordan helsepersonell skal møte ungdom. Dette gjør at det er lite 

bevissthet blant helsepersonellet på nettopp dette, fordi de mangler kunnskap.  

● Avdelingene opplever det som problematisk å møte ungdommen der de er. Det 

fremkommer også at det er utfordrende å danne gode relasjoner da helsepersonell 

mangler kunnskap om ungdommenes behov og interesser.  

● Opplever at ungdommen har behov for mer tid og kontinuitet i behandlingen, mer enn 

hva avdelingen/posten kan tilby.  

● Det kan være vanskelig å skape et trygt miljø for alle ungdomspasienter med ulike 

diagnoser. Det vises eksempelvis til situasjoner i psykiatri der ungdom er i avdelinger 

med andre voksne pasienter med alvorlige psykiske diagnoser. Dette kan virke 

skremmende for noen, og det blir utfordrende å ivareta og tilpasse dette i en og samme 

avdeling.  

● Det kan være utfordrende å se ungdommen og tilby behandlingen raskt nok.  

● Særlig innenfor somatikken formidler avdelingene at samarbeidet med barne- og 

ungdomsavdelingen kunne vært bedre. Det blir et tydelig alders-skille på hvem som 

skal behandle pasienten, og det kunne da vært fint med mer fleksibilitet vedrørende 

dette.  

● Avdelingene opplever at ungdommene er noe usynlige, og vanskelige å nå ut til. De 

snakker mindre om helseproblemet sitt, samt deler mindre.  
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Råd og anbefalinger: 

● Det er behov for tips, anbefalinger og råd for hvordan man skal møte ungdom. Det er 

også behov for råd til håndtering/gjennomføring av de vanskelige samtalene med 

ungdom. 

● Fokus på «4 gode vaner» – dette er et verktøy som kan tilpasses ungdom, lages egen 

versjon av denne.  

● Gruppetilbud har vært en løsning hos noen avdelinger, hvor de opplever at 

ungdommen åpner seg mer. Det er godt for ungdommen å treffe andre i samme 

situasjon, og et gruppetilbud appellerer til nettopp dette.  

● Gi mer tid til ungdom, og være mer fleksibel med tid og arena. 
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3.4. Pårørende: 
 

Mange ungdom opplever ved overgangen til voksenavdelingen at pårørendeperspektivet 

endres. Ungdommen har kanskje alltid hatt med mor og far, og plutselig er ikke dette mulig. 

Ungdomsrådet ønsket å undersøke hvilket forhold de ulike avdelingene har til pårørende når 

det kommer til ungdomspasienter.  

● Dårlig kapasitet til at ungdommen kan ta med seg pårørende. Det er også mangel på 

plass, og dermed vanskelig å sette inn en ekstra seng slik at ungdommen kan ha 

pårørende hos seg.  

● Mindre bevissthet rundt behovet for å ha med seg pårørende. Helsepersonell glemmer 

å spørre om ungdommen ønsker dette.  

● De fleste formidler at pårørende er velkommen til avdelingen, enten om man er 

ungdom som pårørende eller pårørende til ungdom. Dette budskapet formidles sjeldent 

til ungdommen, og det tas som en selvfølge at pårørende selv eller ungdomspasienten 

tar initiativ til dette. Dette forutsetter da at man er aktiv og spør selv.  

● Manglende rutiner for pårørendesamarbeid, og det er usikkert hva ungdommen faktisk 

ønsker. Avdelingene understreker at de er pålagt å ha pårørendesamarbeid, men at de 

er usikre på om de får det til.  

● På enkelte avdelinger er det mulighet for at ungdommen kan ha med seg pårørende 

dersom det er spesielle behov som tilsier det. Men det er ingen automatikk i at dette er 

mulig for alle.  

● Legger til rette for at ungdommens pårørende kan få være med og lære om den 

aktuelle diagnosen. Noen avdelinger fokuserer på å involvere pårørende, her også 

venner.  
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Råd og anbefalinger: 

● «Split-konsultasjoner», som rutine før og ved overgang. Dette vil si at ungdommen har 

samtale med helsepersonellet både med og uten foreldre. Dette er viktig for at 

ungdommen skal bli selvstendig og forberedes på overgangen.  

● At alle skal ha et likt tilbud om at pårørende kan involveres. Dette medfører at 

helsepersonellet må spørre pasienten om ønsker og behov for pårørendesamarbeid.  

● Ikke alle ungdommer ønsker å ha med seg pårørende i konsultasjoner, og det er 

dermed viktig at helsepersonellet spør hva pasienten ønsker. Det kan også være 

gunstig å oppfordre til at deler av konsultasjonen gjøres av ungdommen alene da noen 

kan ha utfordringer med å si at de ikke ønsker mor eller far der. 
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4. Oppsummering 
 

I dette arbeidet har ungdomsrådet undersøkt hvordan voksenavdelingen ivaretar yngre 

pasienter på sin avdeling, og hvordan barne- og ungdomsavdelingen forbereder ungdommen 

på overgangen til voksenavdelingen. Samlet sett ser vi at det ute i avdelingene er lite 

bevissthet rundt ungdom som egen pasientgruppe og hvilke behov de har. Vi ser at 

intensjonen og ønsket er stort for å ivareta dette, men at man mangler kunnskap og rutiner for 

hvordan man skal få dette til. I tillegg er det store variasjoner blant avdelingene for hvordan 

man ivaretar ungdommene, og ungdomsrådet ser det som en stor fordel at det arbeides mot 

felles og helhetlige rutiner for hvordan ungdom skal ivaretas.  
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Saksframlegg til  

BU Brukerutvalget 

 
 

 
Møtedato: 15.06.2022 

  

 Saksnr: 25/22 
 Sakstype: Orientering 
 Saksid: 22/00395-25 
     
 
Saksbehandler: Katrine Svinterud 
 
 
Saker til kommende møte i september 2022 
 
 
Vedlegg: ingen 
 
         
 
Hensikten med saken: 
Brukerutvalget behandlet i sak 29/20 utvalgets møteplan for 2021, neste møte er 
torsdag 15. september, saken legges fram for å oppdatere utvalget på saker til 
kommende møte med mulighet for innspill til saker/tema til kommende møte, utover de 
som står der foreløpig:  

• PALBU oppfølging av tidligere sak i 2021  
• Kontaktlege ordningen 
• Henvendelse fra POBO, rett til helsehjelp, oversikt over antall fristbrudd. 
• Rapportering av nøkkeltall 

 
 
Forslag til konklusjon: 
Saken tas til orientering.  
Innspill til saker i møte noteres: 

-  
 
 
 
 

Tønsberg, 8. juni 2022 
 
 

Stein Kinserdal 
administrerende direktør 
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Saksframlegg til  

BU Brukerutvalget 

 
 

 
Møtedato: 15.06.2022 

  

 Saksnr: 26/22 
 Sakstype: Orientering 
 Saksid: 22/00395-26 
     
 
Saksbehandler: Katrine Svinterud 
 
 
Erfaringsutveksling per 15. juni 2022 
 
 
Vedlegg: ingen 
 
         
 
Hensikten med saken: 
Brukerutvalgets medlemmer har i perioden deltatt i:  
• Regional fagplan fysikalsk medisin og rehabilitering, styringsgruppe  
• Pasientsikkerhetsutvalget (PSU)  
• Hovedkvalitetsutvalget (HKU)  
• Klinikkenes kvalitetsutvalg (KKU)  
• Klinisk etikk komite (KEK)  
• Styremøte  
• Styringsgruppemøte strålesenter  
• Strategisk samhandlings utvalg (SSU)  
• Arbeid med høringssvar utviklingsplan 
• Nasjonal helse/sykehusplan 
• Arbeidsgruppe, hva er viktig for deg dagen 
• Forbedringsteam trygg utskrivning  

 
 
Forslag til konklusjon: 
Saken tas til orientering. 
 
 
 
 

Tønsberg, 8. juni 2022 
 
 

Stein Kinserdal 
administrerende direktør 
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Saksframlegg til  

BU Brukerutvalget 

 
 

 
Møtedato: 15.06.2022 

  

 Saksnr: 27/22 
 Sakstype: Orientering 
 Saksid: 22/00395-23 
     
 
Saksbehandler: Katrine Svinterud 
 
 
Referatsaker juni 2022 
 
 
Vedlegg:  
Regionalt brukerutvalg HSØ Foreløpig protokoll 26. og 27. april 2022 
Referat leder og nestleder møte i brukerutvalg i HSØ 11. mai 
Henvendelse fra POBO anmodning om sak til HKU og BU 
 
Hensikten med saken: 
Følgende referatsaker legges fram til brukerutvalgets sin orientering, se vedlegg: 

- Utkast til protokoll fra regionalt brukerutvalg HSØ 26.-27./4 2022. 
- Referat fra møte regional samling HSØ leder/nestleder 11./5 2022. 
- Henvendelse fra POBO anmodning om sak. 

 
Forslag til konklusjon: 
Referatsaker tas til orientering. 
 
 
 
 

Tønsberg, 8. juni 2022 
 
 

Stein Kinserdal 
administrerende direktør 
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Helse Sør-Øst er den statlige helseforetaksgruppen som har ansvaret for spesialisthelsetjenestene i Østfold, Akershus, 
Oslo, Hedmark, Oppland, Buskerud, Vestfold, Telemark, Aust- og Vest-Agder. Virksomheten er organisert i ett 

morselskap, Helse Sør-Øst RHF, og 15 datterselskap. I tillegg leveres sykehustjenester i regionen av privateide 
sykehus, etter avtale med Helse Sør-Øst RHF. 

 

Helse Sør-Øst RHF 
Postboks 404 
2303 Hamar 
Telefon: 02411 
Telefax: 62 58 55 01 
e-post: postmottak@helse-sorost.no 
  

 
 
 

Foreløpig protokoll  
 

Møte:  Brukerutvalget Helse Sør-Øst RHF 

Dato og tid: 26.04.2022 kl 09.15 - 16.00 

27.04.2022, kl 08.30 – 13.00 

Sted: Helse Sør-Øst RHF, 

hovedkontoret Hamar 

Tilstede: Fra Brukerutvalget 
Aina Nybakke (leder), Odvar Jacobsen (nestleder), Dagfinn Haarr, Egil Rye-
Hytten, Eva Pay (fra kl 13.45 dag 1), Faridah Shakoor Nabaggala, Heidi 
Hanssen (fra kl 09.45 dag 2), Heidi Skaara Brorson, Kjartan Thøring 
Stensvold, Lilli-Ann Stensdal, Sebastian Blancaflor (fra kl 10.00 dag 2) og 
Sondre Bogen-Straume 
 
Fra Helse Sør-Øst RHF  
Knut Even Lindsjørn, avdelingsdirektør samhandling og brukermedvirkning 
Ida-Anette Kalrud, rådgiver 
 
Innledere 
048-2022 Jan Frich, viseadministrerende direktør Helse Sør-Øst RHF 
051-2022 Kirsti Tørbakken, spesialrådgiver Helse Sør-Øst RHF 
052-2022 Per Engstrand, rådgiver Helse Sør-Øst RHF 
053-2022 Øyvind Grinde, enhetsleder Helse Sør-Øst RHF og Christian 
Jacobsen, leder informasjonssikkerhet Sykehuspartner HF 
054-2022 Martin Rutherfurd, advokat Helse Sør-Øst RHF 
055-2022 Gunvor Øfsti, spesialrådgiver Helse Sør-Øst RHF 
056-2022 Nicolai Møkleby, avdelingsdirektør Helse Sør-Øst RHF 

Forfall: Faridah Shakoor Nabaggala, Eva Pay (dag 2) og Sebastian Blancaflor (dag 1) 

Referent: Ida-Anette Kalrud    

 
  

Sak nr 
 

Sak/merknad 

045-2022 Godkjenning av innkalling og saksliste 
 
Vedtak 
Godkjent.  
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046-2022 Protokoll brukerutvalgets møte 8. og 9. mars 2022 
 
Vedtak 
Godkjent. 

047-2022 Referat arbeidsutvalgets møte 21. mars 2022 og 5. april 2022 
 
Vedtak 
Til orientering.  

048-2022 Dialog/orienteringer fra Jan Frich, viseadministrerende direktør Helse Sør-Øst 
RHF 
 
Dialogpunkter:  

• Kostnader nye byggeprosjekter – tomtepriser 
• Digitale innbyggertjenester og klart språk 
• Bekymring for pasienthotell i Oslo området i byggefasen. 
• Samvalg – samvalgsverktøy (stans av utvikling/satt på vent) 
• Oppgavedeling Oslo 
• Styresaker 

 
Vedtak 
Til orientering. 

049-2022 Erfaringsutveksling  
 
Brukerutvalgets medlemmer har i perioden deltatt i:  

• Interregionalt leder/nestledermøte 
• Fagråd rehabilitering  
• Kontaktperson for brukerutvalget: 

o Martina Hansen Hospital 
o Sykehuset Telemark HF 
o Sykehuset Innlandet HF 
o Oslo universitetssykehus HF 
o Sykehuset i Vestfold HF 

• Styringsgruppe Digitale innbyggertjenester (DiT) 
• Styringsgruppe Fagplan habilitering barn og unge 
• Fagråd Gastronet 
• Styringsgruppe Digital hjemmeoppfølging 
• Nettverk for regionale pasientbrev 
• Møte om strategiplan RHABU 
• Styringsgruppe Fagplan habilitering 
• Nettverksmøte Digitale innbyggertjenester 
• Arbeidsmøte DiT, Mine timeavtaler 
• Styringsgruppa videreutvikling Sykehuset Innlandet 
• Rehabiliteringsforum 
• Lunge rehabilitering nettverket 
• Fagråd øre nese hals 
• FFO erfarings konferanse 
• Styringsgruppemøter for den interregionale delen av prosjekt om framtidig 

intensivkapasitet 
• Regionalt innsatsteam 
• Samarbeidsorganet for forskning, innovasjon og utdanning i Helse Sør-Øst 
• Styringsgruppemøte for regional utviklingsplan 
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• Regional samling om innføring av samvalg, hvor medlem i brukerutvalget holdt 
innlegg; «Samvalg- hvorfor er det viktig for oss» 

• Fagråd Infeksjonsmedisin, immunologi og smittevern 
• Fagråd habilitering 
• Styremøte Helse Sør-Øst RHF 
• Styreseminar 
• Foretaksmøte 
• Styringsgruppemøte innføring tarmkreftscreening 

 
Vedtak 
Til orientering. 

050-2022 Saker til orientering, innkommet post  
 
Protokoll/referat brukerutvalgsmøter helseforetak:  

1. Sørlandet sykehus HF 
2. Oslo universitetssykehus HF 
3. Vestre Viken HF 
4. Sykehusapotekene HF 
5. Sykehuset i Vestfold HF 

 
Andre orienteringer: 

6. Forord Regional utviklingsplan 
7. Møtereferat Praksisprosjektet HSØ – styringsgruppen 
8. Referat interregionalt leder/nestledermøte 
9. Samarbeid om skrøpelig eldre i helseforetak 
10. Årsrapport 2021 med uttalelse til årlig melding 
 

Vedtak 
Til orientering. 

051-2022 Status og orientering - Nasjonale Kompetansetjenester v/ Kirsti Tørbakken, 
spesialrådgiver Helse Sør-Øst RHF  
 
Vedtak 
Brukerutvalget tar redegjørelsen til orientering og ber om å bli orientert videre 
i prosessen.  

052-2022 Deling av prosedyrer i felles Metodebok – for bedre pasientsikkerhet v/ Per 
Engstrand, rådgiver Helse Sør-Øst RHF 
 
Koordinering og samling av regionens ressursinnsats vil bidra til: 
 

• Redusere uønsket variasjon, jf. Nasjonal helse-og sykehusplan og regional 
utviklingsplan for Helse Sør-Øst. 

• Harmonisere klinisk praksis i foretakene. 
• Effektivisere arbeidet med å etablere og vedlikeholde prosedyrene. 
• Betydelig potensial for kvalitetsforbedring og økonomiske besparelser. 

 
Vedtak 
Brukerutvalget er positive til at Helse Sør-Øst RHF har etablert en regional 
forvaltning på overordnet nivå med hovedoppgave å koordinere publiseringen 
av felles metodebøker. Brukerutvalget mener at innføring av metodebok vil 
være en viktig del av arbeidet for å redusere uønsket variasjon. Brukerutvalget 
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mener at for videre utvikling bør det vurderes en kobling mellom metodebok og 
pasientinformasjon på Helsenorge.no.  

053-2022 Status for arbeidet med informasjonssikkerhet og vurdering av trusselbildet – 
orientering v/ Øyvind Grinde, enhetsleder Helse Sør-Øst RHF og Christian 
Jacobsen, leder informasjonssikkerhet Sykehuspartner FH 
 
Vedtak 
Brukerutvalget tar redegjørelsen til orientering. 

054-2022 Helserett - pasientrettigheter og prioritering v/ Martin Rutherfurd, advokat 
Helse Sør-Øst RHF 
 
Del av opplæring 
 
Vedtak 
Til orientering. 

055-2022 Helsefellesskap – status og orientering v/ Gunvor Øfsti, spesialrådgiver Helse 
Sør-Øst RHF 
 
Dialogpunkter:  
 

• Helsefellesskapene er lokale samarbeidsordninger 
• Organisering av helsefellesskapene 
• Deltakelse fra helseforetak og kommune 

 
Vedtak 
Brukerutvalget tar redegjørelsen til orientering. 

056-2022 Framskrivningsmodellen v/ Nicolai Møkleby, avdelingsdirektør Helse Sør-Øst 
RHF 
 
Del av opplæring 
 
Områder av spesiell interesse:  

• Intensivkapasitet 
• Fødetilbudet 
• Psykisk helse 

 
Vedtak 
Til orientering.  

057-2022 Forberede og gjennomgå fellesmøte med styret 
 

1. Informasjon om brukerutvalget – hva er funksjonen vår og hva gjør vi? v/ Aina 
Nybakke 

2. Psykisk helse – kapasitet innen behandling v/ Aina Nybakke 
3. Pakkeforløp hjem – kreft – direkte overføres til andre områder v/ Heidi 

Brorson 
 

058-2022 Leder/nestledermøte brukerutvalg helseforetak 11. mai 2022 
Forberede og planlegge saksliste.  
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Vedtak 
Innspill fra brukerutvalget tas med til endelig saksliste.  

059-2022 Konferanser, invitasjoner og deltagelser 
 
Vedtak 

Oppnevninger 
Fagråd Infeksjonsmedisin, 
immunologi og smittevern 

Heidi Hanssen, erstatter Odvar 
Jacobsen 

Samhandlingsnettverket i Helse Sør-
Øst RHF 

Eva Pay, erstatter Astri Myhrvang 

Representant til planlegging av 
regional konferanse om pasient- og 
pårørendeopplæring 

Lilli-Ann Stensdal 

Oppnevninger i perioden 
Arbeidsgruppe - ivaretakelse av 
pasientene ved avvikling av 
ordningen fritt behandlingsvalg 

Eva Pay 

Deltakelse konferanser etc.   
Temadag legemiddelberedskap Heidi Hanssen 

 
 

060-2022 Kommende møter   
• Styrets årsplan  
• Brukerutvalgets års og møteplan (arbeidsdokument) 

 
Vedtak 
Til orientering.  

061-2022 Avtaleverk kliniske studier – orientering om oppstart 
 
Vedtak 
Brukerutvalget tar informasjonen til etterretning og ser fram til videre 
involvering i arbeidet med avtaleverk kliniske studier. Brukerutvalget mener at 
avtaleverket vil medføre likt tilbud til alle pasienter i hele landet og det bør 
åpnes for samarbeid innen forsking med kommuner.  

062-2022 Fellesmøte med styret 
 
Brukerutvalget belyste følgende tema:  

• Informasjon om brukerutvalget – hva er funksjonen vår og hva gjør vi? v/ Aina 
Nybakke 

• Psykisk helse, med hovedfokus på spiseforstyrrelser – kapasitet innen 
behandling v/ Aina Nybakke 

• Pakkeforløp hjem – kreft – direkte overføres til andre områder v/ Heidi 
Brorson 

 
Vedtak 
Brukerutvalget takker for invitasjonen og mener fellesmøte med styret er en 
viktig og god arena.  
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Referat fra møte mellom ledere og nestledere i brukerutvalg i Helse 
Sør-Øst RHF og helseforetakene 
 
Dato:  11. mai 2022 
Sted:   Radisson Blu Airport Hotel Oslo 
Møteledere:  Aina Nybakke, leder og Odvar Jacobsen, nestleder, regionalt brukerutvalg  
 
 
 

Sak 
Velkommen v/ Aina Nybakke og kort presentasjon av deltakere.  
 
Brukerutvalgsmøter ved helseforetak/sykehus 
 
Hvordan gjennomføres brukerutvalgsmøte hos dere?  
Eksempler på spørsmål til diskusjon 
• Avholdes møtene før/etter styremøte? 
• Har dere formøte før brukerutvalgsmøte? 
• Hvordan utarbeides sakslisten? Har dere arbeidsutvalgsmøte sammen med 

administrasjon eller annet? 
 

Notater 
Erfaringsutvekslingen viser at brukerutvalgene har god kontakt med og deltakelse i 
brukerutvalgsmøtene fra blant annet ungdomsrådet, administrerende direktør og 
administrasjonen generelt.  
 
Mange av brukerutvalgene har arbeidsutvalgsmøter, hvor medlemmer fra brukerutvalget 
utarbeider saksliste for kommende brukerutvalgsmøte i samarbeid med representant fra 
administrasjonen. Brukerutvalgene har som hovedregel sine møter i forkant av styremøte. Noen 
av brukerutvalgene har formøter samme dag som brukerutvalgsmøte. 
 
Alle brukerutvalgene har anledning til å ta opp egne saker til brukerutvalgsmøte, i tillegg til saker 
fra administrasjonen i helseforetaket/sykehuset.  
 
En til to representanter fra brukerutvalget, hvorav den ene er brukerutvalgets leder, møter i 
styremøtene som observatør med tale- og forslagsrett. Brukerrepresentantene har plass ved 
styrebordet. 
 
Innspill oppdragsdokumentet 
 
Notater 
Forslag til innspill fra brukerutvalgene i regionen til oppdragsdokumentet 2023 sendes skriftlig til 
brukerutvalget i Helse Sør-Øst RHF v/ sekretær innen 6. juni 2022. Det regionale brukerutvalget 
tar med alle innspill i arbeidet videre.  
 
Noen innspill fra møte:  

Journalført i Public 360°
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• Hvordan skal man konkretisere og måle styrkingen som er varslet at skal komme innen 
psykiatri? Endringer knyttet til den gylne regel.  

• Måling av kvalitet etter pasientopplevd kvalitet 
• Ytterligere løft av psykatrien, herunder:  

o Alderspsykatri 
o Sømløse pasientforløp 
o Rus og psykisk helse 
o Somatikk og psykisk helse (eks traumeskade) 

• Styrking av Lærings- og mestringssentre – ett ledd for å øke helsekompetanse blant 
pasienter og pårørende 

• Epikrise – målene i dag nås ikke 
• Kliniske farmasøyter ved sykehusavdelinger 

 
 
Vedlagt denne saken er:  
• Eksempel på innspill til oppdragsdokumentet 2022 
• Link til:  

o Befolkningens helsekompetanse del II - Helsekompetansen i fem utvalgte 
innvandrerpopulasjoner i Norge 

o Befolkningens helsekompetanse del I - The International Health Literacy 
Population Survey 2019–2021 (HLS19) 

Hvordan har brukerutvalgene jobbet med utviklingsplanen i sitt helseforetak/sykehus 
 
Notater 
Brukerutvalgene har vært godt involvert i arbeidet med utviklingsplaner i helseforetakene. Både 
gjennom egne arbeidsgrupper og informasjon i brukerutvalgsmøtene.  
 
Digital hjemmeoppfølging v/ Rune Kløvtveit, leder brukerutvalget Vestre Viken HF 
 
Vedlagt saken er presentasjon fra Rune Kløvtveit. 
 
Oppsummering og avslutning v/ Aina Nybakke, leder brukerutvalget Helse Sør-Øst RHF 
 
Neste møte 
Foreløpig 26. oktober 2022, Radisson Blu Airport Hotel Oslo. 
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Vår ref 22/123 og 22/124 
 
Jeg anmoder om at sak gjeldende dette tas opp og belyses både i sykehusets brukerutvalg og i 
hovedkvalitetsutvalget (HKU), 
 

1. Når sykehuset mottar henvisninger som skal vurderes i forhold til om det skal gis "rett til 
helsehjelp", jf pasient—og brukerrettighetsloven § 2-2, og sykehuset ikke får vurdert 
henvisningen innen lovens 10 virkedager. Hva gjøres da, og hvordan ivaretas pasientens 
behov for informasjon om dette, og i hvilken grad har sykehuset oversikt over dette og 
omfanget? 

2. For pasienter der det er gitt "rett til helsehjelp" og der fastsatt frist oversittes og det 
foreligger såkalt "fristbrudd". Da plikter sykehuset å melde fra til Helfo om fristbruddet og 
Helfo skal følge opp med initiativ og tilbud til pasienten. I hvilken grad etterleves denne 
plikten ved sykehusets ulike avdelinger? Har sykehuset oversikt over antall fristbrudd og hva 
gjøres i disse sakene? 

 
Antar at det foreligger interne prosedyrer i forhold til dette, men de er ikke vi kjent med. Uansett er 
det av interesse i hvilken grad de eventuelt etterleves, jf over.  
Til informasjon har denne problemstillingen vært kommunisert til sykehuset tidligere. Det er uansett 
ønskelig å få sykehusets rutiner og praktisering belyst.  
 
Sykehuset gir blant annet styret ved sykehuset informasjon om er "ventende"/etterslepet, d.v.s. 
pasienter som er i et behandlingsløp og som venter på neste behandling/kontroll eller annet. 
Det som her ønskes belyst her er altså det som ligger forut for dette. 
 
 
 
 
Med vennlig hilsen 
 
 
Torunn Grinvoll 
Pasient- og brukerombud i Vestfold og Telemark, kontor Tønsberg 
Tlf. 33 34 77 90 
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Saksframlegg til  

BU Brukerutvalget 

 
 

 
Møtedato: 15.06.2022 

  

 Saksnr: 28/22 
 Sakstype: Annen 
 Saksid: 22/00395-21 
     
 
Saksbehandler: Katrine Svinterud 
 
 
Eventuelt 15.06.2022 
 
 
 
         
 
 
x 
 
 
x 
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